



PAROISSE STE-ANNE PARISH

241 SECOND STREET • PO BOX 160 • MATTAWA ON P0H 1V0
"On unceded land of the Algonquin Nation".

CONTACT

Telephone/ Téléphone: 705.744.5391 Email/Courriel: stannemattawa@gmail.com
Website: stannemattawa.ca

Pastor /Curé: Rev. Cyril Okebanama s.m.m.m.

Office Assistant: Germaine Lafrenière

St Anne Cemetery superintendent / Cimetière Ste-Anne: Rolly Ribout

OFFICE: Tuesday & Wednesday 9am to 3pm

MASS SCHEDULE: see below ↓

BUREAU: mardi et mercredi de 9h00 à 15h00

HORAIRE DES MESSES: voir ci-dessous ↓



6TH SUNDAY OF EASTER
6^E DIMANCHE DE PÂQUES



Sunday May 25, 2025/ Dimanche le 25 mai, 2025

LITURGICAL SCHEDULE/ CALENDRIER LITURGIQUE

May 26 to June 1, 2025 – le 26 mai au 1 juin, 2025

Date	Time/Heure	Celebration/Fête	Intentions
Monday/lundi May 26/26 mai	No mass Pas de messe	St Philip, priest St. Philippe Néri, prêtre	No mass Pas de messe
Tuesday/Mardi May 27/27 mai	10am/10h00	FERIAL/FÉRIAL	† Betty Minor By Barb Minor
Wed./mercredi May 28/28 mai	11AM/ 11H00 10am – 3pm▶	FERIAL/FÉRIAL ✠ Rosary after mass/ le rosaire après la messe ✠ ADORATION	† Biddy Green (50 th deceased anniversary)
Thursday/jeudi May 29/29 Mai	10AM/ 10H00	FERIAL/FÉRIE @ The Nursing Home Chapel @ Chapelle de la maison de retraite	† Missa Pro Populo
Friday/vendredi May 30/30 mai	11AM/ 11H00	FERIAL/FÉRIAL ✠ Chaplet of Divine Mercy – after mass ✠ Chapelet de la Miséricorde Divine – après la messe	† Souls in Purgatory
Saturday/Samedi May 31/31 mai	2pm/14h00	The Visitation of The Blessed Virgin Mary Visitation de la Vierge Marie	Wedding/mariage Megan Lacelle & Patrick Guenette
Sunday/Dimanche June 1/ 1 juin Reader/lecteur Ginette Paiement	10 :30am/10h30 Englise	The Ascension of the Lord Ascension du Seigneur	† Michel Moreau By Anna

✠ **Sacrament of Confessions** -15 min. before mass - Father will be in the room on the left side of the church near the side entrance.

✠ **Sacrement des Confessions** – 15 min. avant la messe - le prêtre sera dans la salle de réunion sur le côté gauche de l'église près de l'entrée latérale

Last Sunday Church Attendance Participation à l'église le dimanche dernier	103
Sunday Collection May 18, 2025 – Thank you Collection du 18 mai, 2025 (46 env. of 110) /Merci	\$1227.00
Repairs & Maintenance Fund /Fonds de réparation et d'entretien:	\$30.00
Expenses of the Week / Dépenses pour la semaine :	\$388.40
** If you wish to make a E-transfer donation our email address for the E-transfer is Stannemattawa@gmail.com ** Si vous souhaitez faire un don par transfert électronique, notre adresse e-mail pour le transfert électronique est Stannemattawa@gmail.com	



A BIG thank you to Leo and Pauline and their helpers for taking
on the organization of the “Catch the Ace”
Un GRAND merci à Léo et Pauline pour avoir pris en charge
l'organisation du « Catch the Ace »



Now with a month of reprieve from the “Catch the Ace”, we are looking for people to put their name forward to organize, and /or help in the success of the next round of “Catch the Ace”. Keep in mind that with this fundraiser that needs less work than big events and reap as much success if not more, we need this to continue going for to keep our doors open. So please many hands make less work..... Info at the top of the bulletin....

Avec un mois de répit après le « Catch the Ace », nous recherchons des candidats pour organiser et/ou contribuer au succès de la prochaine édition. Gardez à l'esprit qu'avec cette collecte de fonds, qui demande moins de travail que les grands événements et qui remporte autant, voire plus, de succès, nous devons la poursuivre pour maintenir nos portes ouvertes. Alors, s'il vous plaît, soyez nombreux pour moins de travail... Informations en haut du bulletin...



Note by Father Cyril/Deacon Tim ... Note du Père Cyril/Diacre Tim

This Sunday’s Gospel Reading is set at the Last Supper. Yet Jesus speaks in veiled terms about His Ascension to the Father, which of course took place less than seven weeks later. In the Gospel Reading, we hear Jesus proclaim: “If you loved me, you would rejoice that I am going to the Father”. But how could we expect the apostles to rejoice over Jesus leaving them? Would it not that have been a better world? we might ask if He stayed with us. Why, instead, did Jesus ascend to the Father’s Right Hand in Heaven, and establish a Church whose members have been unfaithful to the Church’s mission in every century of her history? The answer points our attention to the divine virtues of faith, hope and love. Christ’s Ascension into Heaven was more profitable for us because it can direct the fervor of our charity to heavenly things. In other words, we need Heaven to focus all the many different forms that virtue can take. Every virtue is to culminate in the virtue of charity, and all charity is to culminate in an eternal share in God’s life in Heaven.



La lecture de l'Évangile de ce dimanche se déroule lors de la dernière Cène. Pourtant, Jésus parle en termes voilés de son ascension vers le Père, qui a eu lieu moins de sept semaines plus tard. Dans la lecture de l'Évangile, nous entendons Jésus proclamer : « Si vous m'aimiez, vous seriez dans la joie puisque je pars vers le Père ». Mais comment peut-on s'attendre à ce que les apôtres se réjouissent de voir Jésus les quitter ? Nous pourrions nous demander si le monde aurait été meilleur s'il était resté avec nous. Pourquoi, au contraire, Jésus est-il monté à la droite du Père dans les cieux et a-t-il établi une Église dont les membres ont été infidèles à la mission de l'Église à chaque siècle de son histoire ? La réponse attire notre attention sur les vertus divines de la foi, de l'espérance et de l'amour. L'Ascension du Christ au Ciel nous est plus profitable parce qu'elle peut orienter la ferveur de notre charité vers les choses célestes. En d'autres termes, nous avons besoin du Ciel pour concentrer toutes les formes différentes que peut prendre la vertu. Toute vertu doit culminer dans la vertu de la charité, et toute charité doit culminer dans une participation éternelle à la vie de Dieu au Ciel.

Episcopal Commission for Doctrine Canadian conferences of Catholic Bishops

One of the priorities entrusted to the Episcopal Commission for Doctrine by the 2023 Plenary Assembly was to develop a resource on prayer. Given that considerable work has already been done on this topic, the Commission decided to develop a short “Note on Prayer” which, in addition to providing a brief introduction to what prayer is, introduces a set of recent resources on the topic compiled by the CCCB *Ad hoc* Committee for the Preparation of the Jubilee.

The “Note on Prayer” was approved by the Permanent Council at its meeting of November 2024. After proofreading and graphic layout, it has now been published on the CCCB website and can be consulted at the following links:



English: https://www.cccb.ca/note-on-prayer_en-2025-04-22/
French: https://www.cccb.ca/note-sur-la-priere_fr-2025-04-22/

In order to pray, one must have the will to pray. (Catechism of the Catholic church, n. 2650)
The Spirit helps us in our weakness; for we do not know how to pray as we ought, but that very spirit intercedes with sighs too deep for words. (Rom 8:26)

.....



Mattawa - Holy Hour to Pray for Vocations with Fr. Scott Murray (Thursday, June 5th)

All are welcome to join us **Thursday, June 5th, at 6:30 pm – 7:30 pm** at St. Anne’s in Mattawa for a Holy Hour to Pray for Vocations. This time of prayer will include Exposition of the Blessed Sacrament, Sacred Music, a reflection by Fr. Murray, the reciting of the Rosary for Vocations, time for silent prayer and Benediction. Fr. Scott Murray, Pastor at St. Alphonsus in Chapeau, QC presides over Holy Hours for Vocations throughout the Diocese, visiting a different parish every month. On this occasion, we welcome Fr. Murray back to Mattawa and invite parishioners to join us for Adoration as we pray not only for our own intentions, but for those discerning their call in life, whether it be to religious life, single life or marriage. All are welcome. Please bring a friend or family member. Visit: pembrokevocations.ca for more information.

Mattawa - Heure sainte pour prier pour les vocations avec le père Scott Murray (Jeudi, le 5 juin)

Vous êtes tous invités à vous joindre à nous le jeudi 5 juin, de 18 h 30 à 19 h 30, à l'église Sainte-Anne de Mattawa, pour une Heure sainte pour prier pour les vocations. Ce temps de prière comprendra l'exposition du Saint Sacrement, de la musique sacrée, une réflexion du Père Murray, la récitation du Rosaire pour les vocations, un temps de prière silencieuse et la bénédiction. Le père Scott Murray, curé de St. Alphonsus à Chapeau, au Québec, préside les Heures Saintes pour les Vocations dans tout le diocèse, visitant une paroisse différente chaque mois. À cette occasion, nous accueillons le père Murray à Mattawa et invitons les paroissiens à se joindre à nous pour l'adoration alors que nous prions non seulement pour nos propres intentions, mais aussi pour ceux qui discernent leur appel dans la vie, qu'il s'agisse de la vie religieuse, du célibat ou du mariage. Tous sont les bienvenus. Venez avec un ami ou un membre de votre famille. Visitez le site pembrokevocations.ca pour plus d'information.

